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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 20202020/20/20/20/2022224444    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych oraz oraz oraz oraz KomiKomiKomiKomisji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastruktury    

Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana w dniu w dniu w dniu w dniu 22 kwietnia22 kwietnia22 kwietnia22 kwietnia 2024  2024  2024  2024 r.r.r.r.    

Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto 22 kwietnia22 kwietnia22 kwietnia22 kwietnia    2022022022024444 r.  r.  r.  r. o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:33330, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 16.2516.2516.2516.25    tego samego tego samego tego samego tego samego 

dnia.dnia.dnia.dnia.    

W posiedzeniu wzięło udział 5 na 7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady Komisji 
były prawomocne. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Celina Mizia 
3. Tomasz Mrowiec 
4. Elżbieta Skorupa 
5. Ewa Wawrzyczny. 

Nieobecni byli radni: Roman Goik i Magdalena Herman. 
Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 8 na 8 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady 
Komisji były prawomocne. Obecni: 

1. Roman Bura 
2. Marek Kotula 
3. Piotr Kuczera 
4. Marek Liśnikowski 
5. Ilona Mura 
6. Krzysztof Rduch  
7. Wioleta Szotek 
8. Beata Wieszołek. 

Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  
W posiedzeniu wzięli także udział: Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanie, Wójt 
Mirosław Szymanek, Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk, Skarbnik i Sekretarz Gminy oraz 
pracownicy Urzędu Gminy. Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Budżetu i 
Infrastruktury, Pani Beata Wieszołek. Po sprawdzeniu list obecności stwierdziła, że obrady 
każdej z komisji są prawomocne. Następnie powitała radnych oraz gości. 
Prowadząca przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz 

Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 26 marca 2024 r. 
3. Program wspierania rodziny w Gminie Mszana na lata 2024-2026. 
4. Nagrody za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej i upowszechniania 

kultury oraz Nagrody za osiągnięte wyniki sportowe w minionym roku. 
5. Koncesje na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy w 2023 r. oraz 

wydatkowanie środków na profilaktykę i rozwiązywanie problemów alkoholowych. 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. 
7. Informacja o stanie mienia komunalnego i sprzedaży nieruchomości. 
8. Inwestycje realizowane w 2024 roku. 
9. Sprawy bieżące. 
10. Zakończenie posiedzenia. 
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Punkt 2. Przyj ęcie protokołu 
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i 
Infrastruktury z dnia 26 marca 2024 r. Radni otrzymali w materiałach. Nie było uwag.  
Prowadząca obrady zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Protokół został przyjęty. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Protokół został przyjęty. 

Punkt 3. Program wspierania rodziny w Gminie Mszana  na lata 2024-2026. 
Projekt Gminnego Programu Wspierania Rodziny radni otrzymali w materiałach. Omówiła go 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Mirela Ledwoń. Obowiązek opracowania 
Programu wynika z art. 16 pkt. 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wpieraniu rodziny i 
systemie pieczy zastępczej (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 177 ze zm.), który w ramach zadań 
własnych gminy przewiduje „opracowanie i realizację 3 – letnich gminnych programów 
wspierania rodziny”. Podstawowym założeniem Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 
Gminie Mszana na lata 2024 -2026 jest utworzenie spójnego scentralizowanego systemu 
wsparcia dla dzieci i wsparcia rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji 
opiekuńczo-wychowawczych. Instytucje i służby działające na rzecz dobra dziecka i rodziny 
powinny być zintegrowane i uwzględniać prawo do zachowania tożsamości dziecka i jego 
prawa do utrzymania kontaktów z rodzicami. Realizowane w ramach Programu zadania 
koncentrowane będą na dziecku, ale i na całej rodzinie jako podstawowej komórce 
społecznej, przede wszystkim w sytuacjach, gdy dziecko zostaje umieszczone poza rodziną 
biologiczną, w celu przywrócenia przez nią funkcji opiekuńczej. 
Organizując różnorodne formy wsparcia na rzecz rodziny dysfunkcyjnej, należy docenić i 
konsekwentnie realizować zasadę podstawowej roli opiekuńczej i wychowawczej rodziny w 
rozwoju dziecka. Zamiast zastępować rodzinę w jej funkcji opiekuńczo-wychowawczej, 
należy ja wspierać i wspomagać tak, aby przywrócić jej prawidłowe funkcjonowanie. 
 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Punkt 4. Nagrody Gminy Mszana za 2023 r. 
Informację o nagrodach za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej i 
upowszechniania kultury oraz Nagrody za osiągnięte wyniki sportowe w minionym roku 
przedstawiła insp. Aleksandra Krzyształa z Referatu Administracji, Edukacji i Informacji. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Nie było pytań. 

Pkt. 5. Koncesje na sprzeda ż napojów alkoholowych na terenie gminy w 2023 r. 
oraz wydatkowanie środków na profilaktyk ę i rozwi ązywanie problemów 
alkoholowych 
Sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2023 rok, 
zawierające informację o koncesjach na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy 
oraz wydatkowanie środków na profilaktykę i rozwiązywanie problemów alkoholowych 
przedstawiła insp. Renata Studzińska, członek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Nie było pytań i uwag.  
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Punkt 6. Sprawozdanie z wykonania bud żetu za 2023 r. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok radni otrzymali w materiałach. 
Najważniejsze informacje przedstawiła Skarbnik Pani Małgorzata Gąsior. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Nie było pytań i uwag.  

Punkt 7. Informacja o stanie mienia komunalnego i s przeda ży nieruchomo ści 
Informację o stanie mienia komunalnego i sprzedaży nieruchomości przedstawił Kierownik 
Referatu Planowania i Inwestycji, Pan Marek Małek. Informacja stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. Nie było pytań i uwag.  

Punkt 8. Inwestycje realizowane w 2024 roku 
Informacje o inwestycjach realizowanych w bieżącym roku przedstawił Kierownik Referatu 
Planowania i Inwestycji, Pan Marek Małek. Wykaz stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Pytania zadawali: 

• Radny Krzysztof Rduch – czy w tym roku zostanie dokończony remont remont ul. 
Chabrowej na drugim odcinku? 

•  Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk poinformował, że przetarg został już otwarty. Po dołożeniu 
na sesji brakujących 35.000 złotych zostanie podpisana umowa z wykonawcą i prace 
ruszą lada dzień. 

• Na pytanie Radnej Elżbiety Skorupa, czy zostanie dokończona budowa chodnika na ul. 
Centralnej, Z-ca Wójta odpowiedział – w tym roku nie, ponieważ powiat nie ma 
zabezpieczonych środków na tę inwestycję. Prace przy drogach powiatowych gmina 
współfinansuje z powiatem. 

• Na pytanie Radnej Beaty Wieszołek o plany związane ze starym basenem w Mszanie, Z-ca 
Wójta poinformował, że pomysłem na rewitalizację tego miejsca jest budowa tężni 
solankowej i zagospodarowanie terenu. Ewentualne środki na ten cel można będzie 
pozyskać z tak zwanych ZIT-ów. Gminy Subregionu, w tym Gmina Mszana, pisały fiszki na 
działania w trzech obszarach: turystyka (tężnia w Mszanie), OZE – dofinansowanie do 
pomp ciepła dla mieszkańców oraz termomodernizacja (budynek SP w Gogołowej). 

• W tym temacie Wójt Mirosław Szymanek dodał, że początkowo Gmina w ramach ZIT-ów 
chciała wymienić oświetlenie uliczne na energooszczędne, jednak program nie 
przewiduje takiej możliwości. Dlatego powstały koncepcje typowo pod założenia 
programu. 

• Na pytanie Radnej Ewy Wawrzyczny, czy w ramach rewitalizacji basenu coś jeszcze 
mogłoby tam powstać oprócz tężni, Z-ca Wójta odpowiedział, że w ramach tego projektu 
nie, ponieważ byłby potrzebny zbyt duży wkład własny z budżetu. 

• Na pytanie Radnych E. Skorupa i P. Kuczera o planowany remont ul. Folwark w Połomi, 
Kierownik Marek Małek poinformował, że droga będzie remontowana po istniejącym 
śladzie, a więc na szerokość 3,5 metra, zostanie okrawężnikowana, pojawi się też wiele 
mijanek. Woda będzie odprowadzana naturalnie do cieku. Zostaną wyremontowane 
kratki ściekowe. Wójt dodał, że takie rozwiązanie powinno się sprawdzić, a jest dużo 
tańsze i nie wymaga czasochłonnego uzyskiwania pozwoleń. 

• Na uwagę Radnego P. Kuczery, aby nie zawęzić skrzyżowania, bo rolnicy nie będą mogli 
przejechać swoim sprzętem, Z-ca Wójta odpowiedział, że zgodnie z przepisami wjazd na 
skrzyżowanie musi być pod kątem prostym. Wymaga tego Starostwo Powiatowe. Dlatego 
pobocza zostaną ułożone z kostki granitowej, aby większe pojazdy rolnicze mogły się 
spokojnie zmieścić. 
Dalej omawiano temat progów zwalniających na tej drodze – trzeba się zastanowić czy 
mają być zamontowane i w jakiej formie, gdyż część mieszkańców jest za ich montażem, 
a części przeszkadzają. 
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• Nas pytanie Radnej Wiolety Szotek o postęp prac na rewitalizacji Gogołowej, Pan 
Kierownik Małek odpowiedział, że firma prowadzi intensywne prace. Budynek jest 
ocieplany z zewnątrz, robiony jest drenaż, w środku trwają prace przy instalacjach. 
Gmina jest w stałym kontakcie z kierownikiem budowy. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery o zakres prac remontowanych na zabytkowej plebanii i 
starej szkole, Pan M. Małek odpowiedział, że planowany jest remont elewacji, izolacja 
przeciwwilgociowa, naprawa schodów wejściowych i schodów do piwnicy.  

Punkt 9. Sprawy bie żące 
W sprawach bieżących opiniowano projekty uchwał na najbliższą sesję. 
a/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2024 - 2031 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Skarbnik Gminy.  

− W przedsięwzięciu pn. „Wzmocnienie poziomu cyberbezpieczeństwa w Gminie 
Mszana”: 

w związku z zamiarem podpisania umowy o powierzenie grantu w ramach Funduszy 
Europejskich na rozwój cyfrowy 2021-2027 (FERC) Działanie 2.2. Wzmocnienie krajowego 
systemu cyberbezpieczeństwa na rzecz realizacji zadania pn: „Wzmocnienie poziomu 
cyberbezpieczeństwa w Gminie Mszana” należy zabezpieczyć środki finansowe w Budżecie 
Gminy i Wieloletniej Prognozie Finansowej. Celem projektu jest zwiększenie poziomu 
bezpieczeństwa informacji poprzez wzmocnienie odporności jak i zdolności do skutecznego 
zapobiegania i reagowania na incydenty oraz niwelowania zaistniałego wysokiego ryzyka 
bezpieczeństwa informacji i cyberbezpieczeństwa. W wydatkach bieżących ustala się łączne 
nakłady finansowe i limit zobowiązań w wysokości 132.200,40 zł, limit wydatków w 2024 r. 
wynosi 113.996,40 zł, w 2025 r. wynosi 18.204,00 zł. W wydatkach majątkowych ustala się 
łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań w wysokości 470.372,00 zł, limit wydatków w 
2024 r. wynosi 201.720,00 zł, w 2025 r. wynosi 268.632,00 zł. 

− Przedsięwzięcie pn. „Rewitalizacja centrum Gogołowej” - zadanie współfinansowane 
jest w ramach środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz z 
Programu Rządowego Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 
Realizacja inwestycji polega na budowie budynku wielofunkcyjnego oraz 
zagospodarowania terenu w centrum sołectwa Gogołowa.  

Ma na celu zwiększenie aktywności społecznej mieszkańców poprzez nadanie nowych funkcji 
społeczno-użytkowych oraz większe wykorzystanie potencjału zasobów kulturowych. 
W związku z koniecznością dokonania zlecenia na opracowanie kosztorysu na zwrot kosztów 
zabezpieczenia budynku na wpływy eksploatacji górniczej, oraz zabezpieczenia środków na 
roszczenie finansowe skierowane przez firmę ANKAR Tomasz Malcharek o zapłatę należności 
z tytułu nieuregulowania płatności przez wykonawcę zadania firmę AGC Bytom, koniecznym 
jest zwiększenie środków finansowych o kwotę 157.114,68 zł. W wydatkach majątkowych 
ustala się łączne nakłady finansowe w wysokości 10.394.360,72 limit na 2024 r. wynosi 
6.374.396,68 zł. Limit zobowiązań wynosi 6.374.396,68 zł.  

− Przedsięwzięcie pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej polegającej na budowie 
chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 930 ul. Wolności w Połomi” 

W związku z zamiarem podpisania umowy w sprawie pomocy finansowej udzielonej 
Województwu Śląskiemu przez Gminę Mszana na realizacje zadania pn: „Rozbudowa drogi 
wojewódzkiej polegającej na budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 930 ul. 
Wolności w Połomi” należy zabezpieczyć środki finansowe w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Szacunkowy koszt zadania wynosi 3.633.821,00 zł Gmina Mszana udzieli pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na realizację przedmiotowego zadania w maksymalnej 
wysokości 800.000 zł na budowę chodnika. W wydatkach majątkowych ustala się łączne 
nakłady finansowe i limit zobowiązań w wysokości 800.000,00 zł, limit wydatków w 2024 r. 
wynosi 0,00 zł, w 2025 r. wynosi 800.000,00 zł.  
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Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie, kiedy gmina powzięła wiadomość, że firma AGC 
Bytom nie zapłaciła podwykonawcy? Czy nie można było firmie pomniejszyć wypłaconych 
środków o tę kwotę? 

• Kierownik M. Małek odpowiedział, że pismo od firmy ANKAR wpłynęło w marcu tego 
roku. Od lipca 2023 roku gmina prowadzi w sądzie sprawę przeciwko AGC Bytom. Gmina 
domaga się wypłaty kary umownej za niewywiązanie się z umowy, w wysokości 10% 
wynagrodzenia brutto, czyli 680.000 zł oraz pokrycie kosztów procesu. 

• W tym temacie zabrał głos Wójt  przypominając, że Gmina walczyła, aby firma AGC 
dokończyła przed zimą budynek w stanie surowym zamkniętym, aby warunki pogodowe 
nie niszczyły budowanego obiektu. Do końca też miano nadzieję na porozumienie z firmą 
i dokończenie przez nią zadania, bo wiadomo było, że nowy przetarg pociągnie za sobą 
zwiększone koszty. 

Więcej pytań nie było.  
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 7 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 
b/ w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Skarbnik Gminy.  
I. Zwiększa się plan dochodów budżetu gminy na 2024 r. o kwotę per saldo 662.627,90. 
- Zwiększa się plan dochodów budżetu gminy na 2024 r. o kwotę 672.627,90: 
1.Dział 600 – wpływy z tytułu rozliczeń z lat ubiegłych oraz z opłat za zezwolenia i opłaty 
ewidencyjne – 13.548,59 
2.Dział 750 – dotacja celowa z ramach programów finansowanych z udziałem środków 
europejskich na rozwój cyfrowy 2021-2027, dotyczy zadania pn: „Wzmocnienie poziomu 
cyberbezpieczeństwa w Gminie Mszana" – 336.224,64 
3.Dział 756 – wpływy z tytułu podatku od nieruchomości osób prawnych i odsetki od 
nieterminowych wpłat podatków – 170.057,85 
4.Dział 852 – wpływy z rozliczeń i zwrotów z lat ubiegłych – 1.900,00 
5.Dział 853 – środki z Fundusz Przeciwdziałania Covid-19 na wydatki związane z wypłatą 
refundacji VAT za paliwa gazowe (tzw. dodatki gazowe) – 10.200,00 
6.Dział 855 – wpływy z tytułu rozliczeń z lat ubiegłych oraz wpływy z odsetek – 3.500,00 
7.Dział 900 – dofinansowanie dla projektu pn: " Wykonanie dokumentacji projektowej dla 
zadania polegającego na termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Gogołowej 
realizowanego w konkursie "Inicjatywa Antysmogowa” w 2024 – 75.000,00 
8.Dział 900 – dotacja celowa w ramach Marszałkowskiego Konkursu "Inicjatywa sołecka" w 
2024 na realizację zadania pn: "Wykonanie oświetlenia ulicznego odnogi ul. Słonecznej i 
łącznika ul. Słonecznej i ul. Wiejskiej" – 25.000,00 
9.Dział 926 – wpływy z usług i różnych dochodów w Gminnym Ośrodku Sportu – 6.511,22 
10.Dział 926 – dotacja celowa w ramach Marszałkowskiego Konkursu "Inicjatywa sołecka" w 
2024 na realizację zadania pn: " Zakup i montaż urządzeń do street workout" – 30.685,60 
- Zmniejsza się plan dochodów budżetu gminy na 2024 r. o kwotę 10.000,00 
1. Dział 756 – wpływy z innych lokalnych opłat – 10.000,00 
II. Zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2024 r. o kwotę 662.627,90 
1.Dział 600 Rozdz.60016 – środki na zdanie inwestycyjne przy drogach gminnych ul. 
Chabrowa w Mszanie – 35.000,00 
2.Dział 700 Rozdz.70095 – środki na zadanie pn: „Rewitalizacja centrum Gogołowa” – 
157.114,68 
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3.Dział 750 Rozdz.75023 – środki na zadanie pn: "Wzmocnienie poziomu 
cyberbezpieczeństwa w Gminie Mszana w ramach funduszu europejskiego na rozwój 
cyfrowy 2021-2027 – 315.716,40 
4.Dział 852 Rozdz.85213 – zwrot dotacji pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości 
– 200,00 
5.Dział 852 Rozdz.85216 – zwrot dotacji pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości 
– 1.700,00 
6.Dział 853 Rozdz.85395 – Wydatki związane z wypłatą refundacji VAT za paliwa gazowe 
(tzw. dodatki gazowe) ze środków Przeciwdziałania Covid-19 – 10.200,00 
7.Dział 855 Rozdz.85502 – zwrot dotacji pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości 
oraz zwrot odsetek – 3.500,00 
8.Dział 900 Rozdz.90005 – środki na zadanie pn: „Wykonanie dokumentacji projektowej dla 
zadania polegającego na termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Gogołowej 
realizowanego w konkursie "Inicjatywa Antysmogowa" w 2024" – 77.000,00 
9.Dział 900 Rozdz.90015 – środki na zadanie pn: " Wykonanie oświetlenia ulicznego odnogi 
ul. Słonecznej i łącznika ul. Słonecznej i ul. Wiejskiej" w ramach Marszałkowskiego Konkursu 
"Inicjatywa sołecka" w 2024 – 25.000,00 
10.Dział 926 Rozdz.92601 – Zakup materiałów i wyposażenia w Gminnym Ośrodku Sportu – 
6.511,22 
11.Dział 926 Rozdz.92695 – Środki na zadanie pn: „Zakup i montaż urządzeń do street 
workout" w ramach Marszałkowskiego Konkursu "Inicjatywa sołecka" w 2024 na realizacje – 
30.685,60. 
 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 7 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

  
c/ w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Projekt radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Pani Skarbnik. Kredyt długoterminowy w 
wysokości 6.100.000,00 zł został zaplanowany w tegorocznym budżecie gminy. Uchwałę o 
zaciągnięciu kredytu przygotowano w związku z koniecznością sfinansowania deficytu 
budżetu gminy, związanego z realizacją zaplanowanych zadań inwestycyjnych oraz spłatą 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz 
zaciągniętych pożyczek i kredytów. Kwota kredytu została ustalona po stronie przychodów 
budżetu gminy. Spłatę kredytu i koszty jego obsługi zaplanowano w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy. Po podjęciu uchwały, zostanie sporządzony wniosek do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach o wydanie opinii o możliwości spłaty kredytu. 
Głos zabrał Wójt Gminy informując, że w przetargu na wybór banku ma zostać zawarty zapis, 
na podstawie którego gmina nie musi brać całej kwoty w całości, ale w miarę potrzeb. Środki 
z kredytu pozwolą na realizowanie zadań bieżących i planowanych inwestycji, co pozwoli na 
dalszy rozwój gminy. Podobnie było przy zaciąganiu przed laty obligacji. 
 
Do projektu nie było pytań. Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 7 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
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Dalej w sprawach bieżących Przewodnicząca Komisji Pani B. Wieszołek zadała pytanie w 
sprawie pisma grupy mieszkańców ul. Nowej w Mszanie o remont nawierzchni asfaltowej na 
tej drodze – czy odbyło się spotkanie z władzami Wodzisławia Śląskiego w sprawie tej drogi, 
która w połowie leży w granicach administracyjnych miasta? 
Informacji udzielił Pan Ireneusz Szmidt, insp. ds. dróg w UG Mszana. Poinformował, że w 
dniu 17.04.2024 r. odbyło się spotkanie w terenie przedstawicieli Urzędu Gminy w Mszanie 
oraz Urzędu Miasta Wodzisławia Śl. i Zarządu Dróg Miejskich w Wodzisławiu Śl. Na spotkaniu 
dokonano oględzin powyższej drogi oraz wykonano dokumentację zdjęciową. Spisano 
również notatkę służbową, w której stwierdzono, że stan techniczny tej drogi jest 
zadawalający i na dzień dzisiejszy nie wymaga ona natychmiastowych działań naprawczych. 
Ponadto przedstawiciele Wodzisławia Śląskiego stwierdzili, że w budżecie nie ma 
zabezpieczonych środków finansowych na naprawy tej drogi w bieżącym roku i zadanie to 
zostanie dopisane do planowanych zadań. Również Gmina Mszana nie ma zaplanowanych w 
budżecie środków finansowych przeznaczonych na ten cel.  
Stanowisko Komisji Budżetu i Infrastruktury: 

Komisja stwierdza, że nie ma potrzeby organizowania wyjazdowego posiedzenia w terenie w 
tej sprawie. Należy tutaj zaznaczyć, że na terenie Gminy Mszana znajdują się drogi, które są 
w znacznie gorszym stanie technicznym. Jednocześnie mając na względzie bezpieczeństwo i 
komfort mieszkańców - użytkowników tej drogi Komisja wnioskuje, aby w przyszłości 
poprawić stan techniczny tej drogi. 
Stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie. Przewodnicząca Komisji została zobligowana do 
poinformowania pisemnie mieszkańców o ww. stanowisku. 
 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Radna E. Wawrzyczny zgłosiła prośbę mieszkańców ul. Górniczej o dowieszkę lampy 
oświetlenia ulicznego (koło posesji p. Bohm) .  

• Na pytanie Radnej Ilony Mura, czy jest planowany remont ul. Styry, Wójt odpowiedział, 
że zostanie wykonany w tej kadencji. Radna zgłosiła też wniosek mieszkańców o 
oświetlenie uliczne koło posesji p. Folwarczny. Insp. M. Małek zwrócił uwagę, że znajdują 
się tam tylko dwa domu, na razie dobudowa nie do końca jest zasadna. Być może jeśli 
zostaną środki w Funduszu Sołeckim, to mogłyby być przeznaczone na ten cel. 

• Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Mrowiec w nawiązaniu do planowanego 
remontu ul. Folwark wyraził opinie, że progi zwalniające na tej drodze są konieczne, 
mówili mu o tym mieszkańcy, którzy widzą, jak kierowcy urządzają tam sobie wyścigi. 
Droga jest coraz bardziej zabudowana, ludzie chodzą na spacery z dziećmi, więc montaż 
progów jest uzasadniony.  

• Wójt Mirosław Szymanek odpowiedział, że zależy mu na bezpieczeństwie mieszkańców, 
należy jednak pamiętać, że progi to również uciążliwość dla mieszkańców. Z-ca Wójta 
dodał, że montaż progów na prostym odcinku ulicy spowoduje trudności w naturalnym 
odpływie wody. 

• Kierownik M. Małek poinformował, że projekt ma być opracowany do 3 czerwca, jeśli 
zostanie podjęta decyzja o montażu progów, to na etapie realizacji. Bo przy dokumentacji 
nie zostanie to uwzględnione. 

 
Dalej w sprawach bieżących głos zabierali:  

• Radna W. Szotek przekazała zgłoszenie mieszkańców o źle oświetlonym przystanku na ul. 
Jastrzębskiej. Być może wystarczyłoby tam przyciąć gałęzie drzewa rosnącego przy 
lampie.  

• W tym temacie Z-ca Wójta odpowiedział, że Gmina walczy przy pomocy korespondencji z 
Tauronem twierdząc, że to w zakresie firmy jest utrzymanie oświetlenia, a więc także 
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przycięcie drzew, które wchodzą w linię, powodując nie tylko zaciemnianie, ale i częste 
awarie na niektórych odcinkach. Tauron twierdzi, że nie należy to do zakresu ich działań. 

• Na pytanie Radnego P. Kuczery o remont odnogi ul. Centralnej obok p. Polok, Z-ca Wójta 
odpowiedział, że w ramach remontów cząstkowych nie uda się tego zrobić. Jeśli pojawią 
się dodatkowe środki w budżecie, ten odcinek zostanie uwzględniony, podobnie jak 
remont odnogi Mickiewicza w okolicach posesji p. Wyputa, remont końcówki ul. 
Kwiatowej, odprowadzenie wody z Kwiatowej, zabudowa krawężnika. 

• Radna Ewa Wawrzyczny zgłosiła skargi mieszkańców na dewastację terenów leśnych i łąk 
przy ul. Górniczej, Stawowej i Kwiatowej przez kierowców quadów i crossów. 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że temat został już zgłoszony dzielnicowemu. Tereny, na 
których widuje się quady, crossy i motocrossy to nieużytki, częściowo należące do Skarbu 
Państwa, częściowo do Gminy, ale większość to tereny prywatne. To właściciele 
musieliby informować policję.  

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy wiadomo już, czy uda się pozyskać środki z 
projektu na fotowoltaikę i magazyny energii, Pan Z-ca Wójta poinformował, że projekt 
złożony w porozumieniu z okolicznymi gminami niestety nie otrzymał dofinansowania. 
Jest na 10 miejscu, a 7 przyznano granty. Być może będzie alokacja środków, wtedy jest 
szansa na ich otrzymanie. Podobno też ma być osobne rozdanie dla spółdzielni 
energetycznych, co mogłoby być korzystne, bo w gminie Mszana działa taka spółdzielnia.  

• W temacie grantów OZE Wójt M. Szymanek poinformował, że mieszkańcy mogą jeszcze 
składać wnioski do projektu grantowego Subregionu Zachodniego, w którym jest 
możliwość otrzymania dotacji do 45 tysięcy złotych na montaż pompy ciepła. Dla naszej 
gminy jest gwarantowane 13 grantów, a na razie złożono tylko 2 wnioski. Nabór trwa do 
8 maja w siedzibie Subregionu w Rybniku. 
Nastąpiła dyskusja o planowanym podatku od zużycia gazu i opłacalności dla 
mieszkańców wymiany źródeł ciepła.  

• Radny Marek Kotula zwrócił uwagę, że choć zakończył się remont ciągu ulic Kopernika-
Konopnickiej, przy posesji państwa Rokicki brakuje schodka przy zejściu z ulicy, ponadto 
na ich posesję zlewa się woda z drogi. 

• Kierownik M. Małek odpowiedział, że temat zejścia do posesji będzie uregulowany w 
najbliższym czasie. Będzie też analizowane jak rozwiązać sprawę odwodnienia. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 10. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rafał Bura zamknął wspólne posiedzenie 
Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Rafał Bura 
 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch  


